
Ţáby to měly v letošním studeném jaru komplikované. Námluvy probíhaly na ledě nebo dokonce 
pod ledem, coţ jenom potvrzuje přesné fungování biologických hodin za kaţdého počasí. Ţádná 
anomálie je nemůţe výrazně posunout. 

Abych nezapomněl na vlaštovky. Vrátily se 15. dubna, ale jenom ty, které měly to štěstí, ţe 
nebyly uloveny a snědeny při přeletu některých zemí Blízkého východu. 

Na loukách kvičely kvíčaly, špačci stavěli svá hnízda ve všech moţných dírách, dutinách i 
skulinách, rehci a konipasi obsadili naše vyhřáté stodoly a kůlny a vyhladovělá káňata slídila na 
loukách po myších, ale těch byl velký nedostatek po celý rok. Myši jakoby v posledních dvou 
letech usilovaly o zápis do seznamu ohroţených ţivočichů. Ani rezaví slimáci, ti fešáci, kteří k nám 
byli importováni z jihu a navštívili nás zřejmě omylem, nepřeţili druhou zimu a následující vyprahlé 
léto. Prostě příroda vše vrací do normálních kolejí bez 
chemických prostředků. 

20. dubna byl na Plačku spatřen pár bílých čápů, kterak 
horlivě sbíral suché větve na své hnízdo, ale kde se rozhodl 
vyvést rodinku se neví nebo se to tutlá. Jiţ 28. dubna se na 
vyhřátých loukách objevily první zlaté pampelišky, ozvala se 
kukačka, vrátili se rorýsi jako poslední návštěvníci z jihu. 

Květen byl teplý a suchý, podobný ráz počasí přetrvával celé 
léto. Horko aţ neuvěřitelné, obloha stále jako vymetená, hladiny 
našich bazénů a studní pováţlivě klesaly. První větší liják se 
sice spustil na Medarda jako předzvěst změny, ale pranostika 
jaksi selhala. Nejteplejším dnem byl 13. srpen, kdy se rtuť 
vyšplhala na 32°C, ale pozdě odpoledne se spustil liják a 
vichřice lámala stromy v naší obci a okolí. 

Ještě jsem zapomněl na svatou Annu, která obvykle ukončila teplé noci. Tentokrát i tato 
pranostika selhala a vlahé noci trvaly aţ do začátku září. Škoda jen, ţe chyběla voda, mohli jsme 
jezdit na houby s trakařem. Bohuţel jsme nasbírali hub jenom do kysela a na vánoční houbovce. 

Protoţe bylo horké léto bez větších přívalových dešťů, dařilo se krtkům. Spolehlivě v podzemí 
odchovali své ratolesti a tak budeme mít na jaře co rozhrabovat. Ale ať si uţijí také těch 
pozemských krás, v jejich případě spíše podzemních. Příroda je vstřícná a spravedlivá ke všem 
tvorům, to jenom my se svojí sobeckostí a hamiţností porušujeme trvale přírodní zákony a 
snaţíme se vysát z přírody, co se dá. 

Na loukách se ozývaly miliony kobylek, staly se potravou pro zpěvné ptactvo. Jablíček bylo 
tentokrát málo, takţe ţádné velké plýtvání. Vyuţijme vše, co nám laskavá příroda dala. Však po 
loňské nadúrodě to musíme jenom přivítat, neboť všeho moc škodí. Příroda je moudrá a rozdává 
své dary uváţlivě. 

Stále sucho a sucho. Ještě začátkem prosince se daly uhrabovat louky. Stromy tentokrát brzy 
opadaly. Dokonce i duby, kterým to obvykle trvalo aţ do jara. Potůček ze Stráţníka zůstal vyschlý 
a pstruzi tentokrát museli hledat jinou třecí lokalitu. 

A jak bude dál? Naštěstí máme mezi sebou nadané prognostiky. Jedni tvrdí, ţe bude zima teplá 
a zdůvodňují to všelijak, ale především zaručeně. Druzí, ţe bude zima krutá, protoţe je hodně 
ţaludů, jeřabin a dalších lesních plodů. Můţeme si tedy vybrat. Něco určitě vyjde. Díky těmto 
vizionářům nás nemůţe nic zaskočit. 

A tak co na závěr. Příroda k nám byla štědrá a shovívavá, aţ příliš. Kdyby měla přísnější 
měřítka na naše často hrabivé a neomalené jednání, musela by s námi pěkně zatočit. Potřebovali 
bychom to jako prase drbání. 

Přeji všem dobré zdraví, pokoru a více pochopení pro bolesti druhých a nejen lidí. 
Boţí poţehnání všem lidem dobré vůle. 
 
         -z- 
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V tomto čísle: 

 slovo starostky  
 krátké zprávy  
 věková pyramida  
 milí sousedé  

 

V létě letošního roku bylo 
dokončeno dětské hřiště v prostoru 
mezi potokem a asfaltovým hřištěm. 
Podařilo se tak naplnit jeden z 
hlavních a finančně náročných 
bodů volebního programu ZO. 

V pěkně upraveném prostoru 
vyrostla vysoká dřevěná konstrukce 
se skluzavkou a rozsáhlým 
pískovištěm pro bezpečný dojezd, 
houpačky, prolézačka a vkusné 
pískoviště mezi velkými balvany. 
Nad tenisovou zeď byl osazen 
basketbalový koš. K úplnému 
dokončení je potřeba ještě umístit 
do volného prostoru lavičky. 

Největší odměnou pro všechny, 
kteří se o zbudování hřiště 
zaslouţili, je to, ţe tento areál byl 
v průběhu celého léta vyuţíván 
dětmi všech věkových kategorií 
nejen z Peřimova. Pokud se také 
letos podaří vytvořit kluziště, bude 
tu jistě ţivo i v zimě. 

Za zhotovení pěkných dětských 
atrakcí ze dřeva je třeba poděkovat 
zejména bývalému starostovi p. L. 
Horáčkovi a p. B. Hlavovi 
z Loukova. Dík patří i firmě bratří 
Horáčkových, která vyrobila 
prolézačku a houpačky. 

Celý areál se tak stává 
přirozeným centrem dění v obci a 
má předpoklady pro všestranné 
vyuţití a další rozvoj. Zatím stále 
nedořešeným problémem zůstává 
vyuţití klubovny, která jiţ neslouţí 
svému původnímu účelu. ZO 
zvaţuje její částečné přebudování a 
vytvoření většího prostoru pro 
společenské akce, které by se tak 
mohly konat v průběhu celého roku. 
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Slovo starostky         
 

Blíţí se konec roku a je čas na jeho krátké zhodnocení. Práce členů zastupitelstva je pro 
všechny sloţitá, neboť kaţdý má svoje hlavní zaměstnání. Přesto lze říci, ţe podstatné úkoly byly 
splněny. 

Největší radost máme z dokončení dětského hřiště, které bylo vybaveno včas, takţe po celou 
dobu letošního krásného léta ho děti mohly bohatě vyuţívat. Oprava cesty od silnice po Paclíkovy 
dotovaná z Programu obnovy venkova doznala značných problémů, převáţně při osazení panelů 
mostku, aby nebylo bráněno rychlému průtoku hlavně při větších vodách. Tím muselo být i 
netypicky osazeno zábradlí. Nakonec vznikl pěkný a kvalitní úsek cesty, který bude slouţit pro 
jízdu osobních aut i k pěším procházkám. Opravený nájezd u č.p. 4 pomohl zlepšit stav silnice a 
odstranil časté kaluţe s blátem. Škoda jen, ţe Silnice neprotáhly nový koberec zpod peřimovských 
dílen směrem na Mříčnou. Na tyto tři stavební akce bylo vynaloţeno 637 tis. Kč, z čehoţ 100 tis. 
bylo dotováno. 

OÚ přes letní období zaměstnává jiţ třetím rokem na smlouvu s úřadem práce p. Jana Jiřištu 
č.p. 71. Je to peřimovský občan a dobře ví, co je kde potřeba udělat, uklidit, prokopat či natřít. Byl 
nápomocen při pracích na dětském hřišti i při opravě cesty. OÚ je s jeho prací spokojen a děkuje 
mu za ni. Taktéţ děkujeme p. ing. Vl. Jiřištovi č.p. 3 za obsluhu veřejného osvětlení, za zajišťování 
akcí stavebního charakteru a za osvětlení vánočního stromu. 

Obec získala koupí od Pozemkového fondu ČR další prostor pro stavební parcely nad třemi 
novými rodinnými domky. OÚ proto vynaloţí finanční prostředky na vybudování příjezdové cesty a 
zajištění zdroje pitné vody. Vodovodní potrubí soukromého vodovodního spolku zřejmě zůstane ve 
stávajícím místě. Výsledkem by mělo být uspokojení všech, kteří se chtějí v Peřimově usadit 
natrvalo a postavit si zde rodinný domek. Zároveň si přejeme, aby nová zástavba nerušila tradiční 
charakter venkovského osídlení a nebyla na úkor místních obyvatel i rekreantů. 

O druhé etapě výstavby nového el. vedení spolu s novým osvětlením v horní části obce není 
ještě podle sdělení p. Hamana, vedoucího VČE Jičín, rozhodnuto. Věříme však, ţe Peřimov bude 
do plánu VČE zařazen. OÚ v ţádosti o dotaci z Programu obnovy venkova pro rok 2004 jiţ tuto 
akci uvedl spolu s plánovanou opravou střechy na hasičské zbrojnici. 

 
Zanedlouho budeme slavit nejkrásnější svátky v roce a přivítáme rok nový. Při této 

příleţitosti bych chtěla poděkovat všem členům zastupitelstva za práci, kterou po celý 
rok ochotně vykonávají v zájmu obce, a to i na úkor svého volného času. 

Všem občanům Peřimova přeji klidné a pokojné svátky vánoční a do nového roku 
2004 především pevné zdraví a všechno pěkné. 

 
       B. Holubcová 
 

Krátké zprávy         
 

 Všem, kteří nezaplatili poplatek za likvidaci odpadů, byla poslána upomínka. Většina 
reagovala kladně a dluh zaplatila. Zbyli pouze 2 dluţníci za rok 2002 a 2 dluţníci za rok 
2003. 

 Výsledky referenda o přistoupení ČR do EU konaného v Peřimově ve dnech 13. a 14. 6. 
2003: Referenda se zúčastnilo 103 oprávněných voličů, coţ představuje 62% obyvatel 
Peřimova. Z rovné stovky platných hlasů se pro vstup vyjádřilo 74 občanů, proti bylo 26. 

 Hrušeň, o které jsme psali v minulém čísle, prošla v létě odborným ošetřením. Doufejme, ţe 
to prodlouţí její ţivot. 

 5. 12. navštívili peřimovské děti Mikuláš s andělem a čertem, aby obdarovali ty hodné a 
trochu postrašili ty zlobivější. 

 Ve dnech 10 – 11. 1. 2004 proběhne v ČR Tříkrálová sbírka, pořádaná Českou katolickou 
charitou. Tři králové s kasičkou navštíví i peřimovské domácnosti. Získané peníze budou 
věnovány na charitativní účely.     Pavla Zemánková 
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Věková pyramida obyvatel Peřimova 
 

86 a více let 

81 - 85 let 

76 - 80 let 

71 - 75 let 

66 - 70 let 

61 - 65 let 

56 - 60 let 

51 - 55 let 

46 - 50 let 

41 - 45 let 

36 - 40 let 

31 - 35 let 

26 - 30 let 

21 - 25 let 

16 - 20 let 

11 - 15 let 

6 - 10 let 

0 - 5 let 

 
 
 
 

 

Milí sousedé          
 

Zanedlouho se znovu sejde rok s rokem. Blíţí se Vánoce, nejkrásnější svátky roku, na které se 
těšíme a zároveň se jich trochu obáváme. Přejeme si, aby byly zasněţené, bezstarostné nebo 
dokonce šťastné, ale to se splňuje jenom v pohádkách a dětských srdcích. Těšíme se na 
rozzářené a překvapené dětské oči, a to je hlavní smysl tohoto kouzelného svátku. 

Zamýšlíme se nad celým uplynulým rokem. Byl pro nás úspěšný, dobrý či méně dobrý? To 
záleţí na tom, co povaţujeme za štěstí. Někdo peníze, jiný zdraví své a svých blízkých a někomu 
stačí, ţe ještě ţije a ţe můţe dělat radost druhým nebo jim aspoň pomáhat. Jak tedy ten mizející 
rok vypadal? Co se týče počasí, nijak příliš z normálu nevybočoval. Nový rok začal sice silným 
mrazem, ale vzápětí se oteplilo. Na Tři krále se opět ochladilo a sníh pocukroval zmrzlou zem. 
Druhá polovina ledna byla poměrně teplá. Na Hromnice napadl sníh a ti odváţnější vyjeli na 
lyţích. Stále se ochlazovalo a připadl další prašan. Celý únor byl mrazivý a jiskřivě bílý. Sněhu do 
půl metru, obloha povětšinou blankytná. Prostě měsíc jako vystřiţený z Ladových pohádek. 
Začátkem března se oteplilo, tak jak to má být, a druhého března jiţ na olších kolem domů pískali 
a skřehotali první špačci. 20. března nebylo po sněhu ani památky, ale přímrazky, a někdy dosti 
silné a úporné, přetrvávaly aţ do poloviny dubna. Půda byla promrzlá dosti hluboko a leckomu 
z nás přidělala starosti. 

V druhé polovině dubna bylo jaro v plném proudu se všemi půvaby a krásami. Na loukách 
rozkvetly petrklíče, sasanky, chudobky, řeřišnice, křivatce, u potůčků uţ odkvétaly sněţenky a 
bledulky, v ledové vodě se rozzářily nádherné blatouchy. V sadech rozkvetly první třešně. A co 
motýlů a much! Bzučel zvučel jimi vzduch. 
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